
I . 
Občni zbor ..Narodne Šole". 

Dalje. 
Ker je v prvomestnikovem ogovoru že po .večem načrtano odborovo delovanje, ne 

preostaja k 2. točki dnevnega reda kaj važnejega poročati. 
Po sporočilu o društvenem delovanji sprejmejo se še nekatere resolucije. 
V prvi vrsti se sklene, priporočati zvezke za številjenje, ki so horizontalno načrtani. 

Praktična uporaba bode konečno pokazala, da številnice z navpičnicami niso za ljudsko 
šolo. Ker je pa po več okrajih učiteljsko zborovanje izreklo se, da naj bi se obe vrsti 
linijamenta rabili pri številjenji, je občni zbor priporočal, naj bi »Nar. Šola" imela v svoji 
zalogi obe vrsti številnic. Odbor se bode na izrecno željo torej oziral, naj le vsak bla
gavoli pri naročilih javiti se, kakšne zvezke želi imeti. 

Razgovor o zvezkih je bil povod, da je g. V a g a j a priporočal, naj bi se preživa ru
deča barva spisovničnih zvezkov zamenjala z milejšo, ker je rudeča očem zoperna. Zbor 
temu pritrdi in odboru se naroča, pri naročilih zahtevati drugih ovitkov. 

Mnogo se je tudi razgovarjalo o kakovosti papirja v zvezkih, ki jih razpošilja društvo, 
in drugih po trgovini razširjenih. 

Soglasno se je izrekla zadovoljnost o blagu, zlasti kar se trdnosti papirja tiče, in popol
noma neopravičena je graja, ki se tu in tam razglaša po osobah, ki so uže mnogokrat od 
»Nar. Šole" dobili zdatne podpore, ali pa z društvom nikdar opraviti imele. Za blago, ki ga 
kramarji po najnižji ceni kupujejo in drago prodajajo, društvo ni odgovorno ; zato obvelja 
sklep: „Nar. šola" naj gleda na ceno a dovolj dobro blago, kakor do sedaj, kajti nalog 
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11 | D o h o d k i »Narodne Šole" saraezn0
 Sk»l , a> 

1 I. O s t a n e k blagajničnega od 1. 1885. v gotovini 44 62 

II. V p l a č i l a : a) l j u d s k i h šol in sicer: 
2 13 društvenikov po 1 gld 13 — 
3 16 ■ ., 2 ,, 32 
4 14 „ » 3 , 42 — 
5 6 » ,, 4 „ 24 — 
6 8 „ » 5 „ 40 — 
7 1 i. »

 6 » ■ 6 — 
8 1 » „ 8 „ . . . . , 8 — 
9 4 » ,. 1 0 » 40 — 

10 1 n » 1 3 n 13 — 
11 1 >, » 21 „ 21 — 
12 1 » » 24 „ 24 — 
13 Od teh jih je 7 vložilo razun celih gld. drobiža za . . . 4 31 

gg ljudskih šol je torej vplačalo ~ \ TT" 267 31 
b) l j u d s k i h u č i t e l j e v : 

14 17 I društvenikov po 1 gld 17 — 
15 28 „ „ 2 „ 56 
16 10 „ „ 3 „ 30 — 
17 2 . „ 5 „ 10 — 
18 1 „ „ 6 „ 6 
19 1 ,, „ 7 „ 7 — 
20 2 „ „ 8 „ 16 
21 2 , „ 12 „ 24 
22 Od teh jih je 9 vplačalo je drobiža 5 19 

63 učiteljev je torej vplačalo ~ . . ." 171 19 

III. P o d p o r e : 
23 veleslavnega deželnega zbora 100 — 
24 „ mestnega zbora I. rok 100 — 
25 slavne kranjske hranilnice 200 — 
26 milost, knezoškofa g. dr. J. Misije 30 — 
27 g. dr. viteza Fr. Močnika, dež. šol. nadzor, v pok. . . . 20 — 
28 slavne meščanske vojašnice 10 — 
29 slavnega obrtnega pomočnega društva 10 — 
30 raznih p. n. dobrotnikov 157 60 

S k u p a j . ~ . . . 627 60 
31 mil. g. knezoškofa dr. J. Misije ustanovnina 20 — 
32 iz naloženega porabljivega zaklada 258 — 

Po denarnem dnevniku je torej vsota dohodkov . . . . . . I. . 1388 | 72 

IV. D r u š t v e n a i m o v i n a : 
Po eskomptni banki v likvidaciji 75^ vrnene ustanovnine . 173 55 
od 5 novih ustanovnikov lanskega in letošnjega leta vpla

čane in na knjižico št. 74 naložene ustanovnine . . . 100 — 

Obresti od ustanovnine in naložene imovine 13 98 
blagajnični ostanek v gotovini 31 i 68 
porabljiva naložena gotovina iz lanskega leta 132 — 

| 177 66 
Pri sklepu računa ima društvo premoženja vsega skup. "I , . [. . 1 450 21 





ji je, kolikor mogoče obilo podpirati ljudske šole; odbil pa se je nasvet: Dajati deležnikom 
lino blago a zato toliko manj! — 

Prvomestnik poživlja navzoče, da se izjavijo, bi li ne bilo g. učiteljem vstreženo, 
ako se s porazumljenjem vseh šolskih organov vpelje šolsko blago, ki bi po kvaliteti in 
primerno nizki ceni izpodrinilo drugo enako, pa dražje, ker je založnik pripravljen, vsa
koršnim zahtevam zadostiti in izjaviti takošno, da bode vsem, tudi pretiranim željam vstreženo. 

G. nadzornik Žumer vidi težkoče v izpeljavi te namere in potrjuje vpirajoč se na 
lastne skušnje in zadovoljstvo učiteljev Kamniškega okraja, da »Nar. Šole" blago vstreza 
popolnem potrebam osnovnih šol. 

Gosp. Močnik priporoča, naj bi gg. učitelji gledali tudi na dobra peresa in 
tudi društvo naj le dobra razpošilja, ker to vpliva na lepo pisavo v poznejih letih zlasti 
v srednjih šolah. Prvomestnik misli, da je skoro nemogoče slaba peresa izpodriniti, 
dokler kramarji dobivajo celo škatljo peres po 24 kr. Društvo bode storilo, kar.bode 
v njegovi moči. 

V zadevi izdavanja spisov za mladino je odbor »Nar. Šole" srečno izvel, kar je 
bilo v zadnjih 2 občnih zborih sklenjeno. G. poverniki so s priznanja vredno vztrajnostjo 
nabrali toliko podpore, da je društvo zmoglo izdati in plačati A. Funtekove »Prizore iz 
otroškega življenja". Knjižica se je v vseh narodnih krogih z veseljem pozdravila. Spečalo 
se je čez 400 izvodov; a ker je dozdaj le majhna svota od naročnikov došla, zato se ni med 
dohodki zaračunila. Zgodilo se bode to s prihodnjim letom, ko bode knjižica večinoma 
— tako upamo — razprodana. Zbor to opravičenje pritrjevaje na znanje vzame. 

Prvomestnik vpraša, bi li ne bilo umestno, nabirateljem doneskov podariti po več 
iztisov, da bi se dobrotnikom razdelili, ker bi s tem bili osvedočeni, da se je podpora 
pošteno porabila, da je »Nar. Šola" hvaležna za njo in da si s tem darkom ohrani 
naklonjenost društvenih prijateljev? 

Gosp. Žirovnik Janko ugovarja temu, ker bi povernikom težko bilo odločevati, 
komu naj se knjižica podari, vsem pa bi se mogla dati, kar je tudi proti intencijami 
darovalcev in proti prvotnemu ukrepu obč. zbora, vsled katerega se ima za spise ustanoviti 
posebna »matica". Njegov predlog obvelja. 

Na prvomestnikovo vprašanje: »Sme li ,Nar. Šola' izdavanje mladinskih spisov na
daljevati?" pritrdi zbor soglasno z dostavkom, da se posebno goji ona stroka, ki ugaja 
nižji stopnji šolske dece. 

G. Tomšič živo poudarja potrebo majhnih abecednih knjižnic z barvotiskanimi 
podobicami 

Tudi g. Vaga ja se strinja z mnenjem, jako koristno podjetje nadaljevati ter opo
zarja, da bode število dobrotnikov v tem slučaju le rastlo, nasprotno pa bi svojo pod
poro odtegnili, ako bi se to delovanje opustilo. Tudi gosp. nadzornik Žumer podpira 
predgovornika, in pravi, da je bolje, potom »Nar. Šole" širiti knjižnico za mladino, nego 
— kakor se čuje — ustanovljati novo društvo. 

G. Močnik priporoča, da bi se zbiralo drobno gradivo za male knjižice, ki bi slu
žile tudi odgojiteljicam v otroških zabaviščih, ki do sedaj nimajo še ničesa, in »Nar. 
Šola" naj pripomore s podporo, da se tako delce na svetlo spravi. 

Nasvetu se pritrdi in odbor se pooblasti, uresničiti to misel, kolikor to dopušča 
gmotno društveno stanje. — 

Društveni račun, v katerega je samo polovica po slav. mestnem zboru votiranih 
200 gld. vpisanih, ker se je druga polovica izplačala še le po sklepu računa meseca 
oktobra, se vzame na znanje in gg. Anton Fun tek , prof. Predika in Ludovik 
Vagaja so voljeni pregledovalci. 



V odbor so voljeni po listkih z absolutno večino glasov gospodje: Funtek Anton, 
G o v e k a r F r a n c e , Močnik Mate j , P o d k r a j š e k H e n r i k , P r a p r o t n i k 
A n d r e j , P r a p r o t n i k F r a n c e , Stegna r F e l i k s , Tomšič Ivan , Žumer 
Andrej . 

Dela ima kakor vsako leto, tudi za prihodnje »Nar. Šola" dovolj. Odboru naj bi imel 
pri novem jako važnem a tudi težavnem delu veliko srečo in tudi dovolj vztrajnosti. 

Hvalo izreči moramo na tem mestu slavnemu mestnemu zboru, rekše njega pred
sedniku gosp. županu Pet. Grasse l l i  j u, ki je za zborovanje blagovolil prepustiti 
mestno dvorano v porabo. (Dalje prih.) 


